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مدیرکل کمیته امداد همدان 
در پاسخ به جوسازی های اخیر گفت:

درختان فرسوده اردوگاه فجر 
را قطع کردیم

اگر قصد سوء داشتم قنات باغ را خشک می کردم
خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
همدان  امداد  کمیته  مدیرکل 
بــا بیــان اینکــه درختان 
فجر  اردوگاه  در  قطع شــده 
بریده  یا  بودند  فرســوده  یا 
چند  باغ  این  گفت:  شــده، 
رشته قنات دارد، برای خشک 
کردن باغ نیاز نبود یقه خودم 
را دســت شــهرداری دهم، 

قنات را خشک می کردم نه اینکه درخت قطع کنم.
پیــرو درج خبری مبنی بر قطــع 130 اصله درخت در 
اردوگاه فجــر از ســوی کمیته امداد، روز گذشــته پیمان 
ترکمانه مدیرکل کمیته امداد استان در باغ اردوگاه فجر به 
تشــریح این موضوع پرداخت و اظهار کرد: این باغ بیش از 
100 ســال قدمت دارد و در این سال ها که حدود 40 سال 
آن در اختیار کمیته امداد بوده، به همین شــکل اداره شده 

هرچند بعدها در بخشی از آن خوابگاه ساخته شده است.
وی ادامه داد: در این مدت خیلی نسبت به باغ مجموعه 
توجه نشــده و درختی نیز کاشته نشده بود بلکه هر درخت 
بریده، پیر و فرســوده و یا درختی که ریشه آن در خاک بود 

نیز باقی مانده بود.
مدیرکل کمیتــه امداد اســتان همدان با بیــان اینکه 
مســاحت باغ چهار هکتار است که با فضای اردوگاه فجر به 
هشت هکتار می رســد، عنوان کرد: از سال 96 تلاش کردم 
باغ را احیا کنم اما اردوگاه فجر خودگردان اســت و اعتباری 

از دفتر مرکزی نمی گیرد.
وی خاطرنشــان کرد: درآمدزایــی اردوگاه نیز از اجاره 
ابنیه، خوابگاه، سالن غذاخوری و بخش اندکی نیز از فروش 

میوه چند درخت این باغ است.
ترکمانه با اشاره به اینکه تلاش شد از مرکز، اعتبار گرفته 
شود، افزود: سال 97 موفق به گرفتن مجوز و اعتبار از مرکز 
شدیم و قرارداد ایجاد درخت ها و فضای سبز جدید با اعتبار 
248 میلیون تومان در تاریخ مردادماه سال 97 منعقد شد.

مدیرکل کمیتــه امداد همــدان با بیان اینکــه با آغاز 
عملیات اجرایی با گرانی مصالح مواجه شــدیم، تصریح کرد: 
مجدداً نامه ای به رئیس کمیته امداد کشور مبنی بر کمبود 
اعتبار ارســال کردیم و 86 میلیون تومان مجدد درخواست 

اعتبار شد و خود ما نیز هزینه کردیم.
وی با اشــاره به اینکه تاکنــون 500 میلیون تومان در 
این باغ هزینه شــده، یادآوری کرد: یک هزار و 500 درخت 
گردوی اصلاح نژاد شــده، دیر گل ده، مغز سفید و کاغذی 
که در قرارداد نیز ذکر شــده، کاشته شده است به طوری که 
اگر درخت مطابق آنچه در قرارداد نوشته شده، نبود جبران 

خسارت می شد.
ترکمانه با بیان اینکه با توجه به مساحت زیاد باغ و لزوم 
نگهداری، 28 کیلومتر نیز لوله گذاری شده، ادامه داد: اگر بنا 
بر بریدن درختان و تخریب باغ بود، چرا درختان دیگر بریده 

نشده و تنها بخشی از آن ها بریده شده است.
مدیرکل کمیته امداد همدان با بیان اینکه آب 12 هکتار 
باغ از اردوگاه فجر تأمین می شود، ابراز کرد: این باغ دو الی 
سه رشــته قنات دارد، برای خشک کردن این باغ نیاز نبود 
یقه خودم را دســت شــهرداری بدهم، بلکه قنات را خشک 

می کردم و درختان را قطع نمی کردم!
وی با بیان اینکه درختان بریده شــده پاجوش درختان 
قطع شــده سابق و یا درختان پیر و فرســوده بوده، عنوان 
کرد: هفت ماه است که درگیر کار هستیم، چرا الآن موضوع 

درخت بریدن پیش کشیده شده است؟
ترکمانــه تأکید کــرد:  درختی که محل دعوا باشــد را 
نبریدیم بلکه ریشه درخت 100 ساله که یک پاجوش از آن 

درآمده، بریده شده است.
مدیرکل کمیته امداد استان همدان گفت: سال گذشته 
هشــت میلیون تومان برای از بین بــردن علف هرز این باغ 
هزینه شــد و حتی چندین گله گوسفند را نیز برای خوردن 
ایــن علف ها به باغ  راه دادیم زیــرا اگر این علف ها به خاطر 
گرمــای هوا آتش می گرفت، نخســتین نقطــه ای که دچار 

مشکل می شد کلبه های اردوگاه بود.
ترکمانه خاطرنشان کرد: از روزی که در این باغ شروع به 
کار شد، در اردوگاه نه دانش آموزی وارد و نه جلسه ای برگزار 

شده زیرا نگران افتادن بیل و کلنگ بر سر آن ها بودیم.

نرخ خرید گندم اعلام شد
هر کیلوگرم 1700 تومان

سپهرغرب، گروه خبر: سرپرست شرکت بازرگانی 
دولتی ایران نمایندگی همدان با بیان اینکه امســال 
خریــد 650 هزار تن گندم از کشــاورزان اســتان 
پیش بینی شــده، گفت: دولت نــرخ خرید تضمینی 
گندم را به ازای هر کیلوگــرم یک  هزار و 700 تومان 

اعلام کرده است.
علی رحمانی فر، در خصوص خرید گندم از کشــاورزان 
اســتان، اظهار کرد: امســال خرید 650 هزار تن گندم در 

استان همدان پیش بینی شده است.
وی با اشــاره بــه اینکه هنوز تعداد مراکــز خرید گندم 
تعیین نشده است و در حال بازرسی از سیلوهای خرید گندم 
هســتیم، تصریح کرد: تا یک هفته آینده تعداد مراکز خرید 

گندم مشخص می شود.
سرپرســت شــرکت بازرگانی دولتی ایــران نمایندگی 
همدان با بیان اینکه امســال دولت قیمــت خرید گندم را 
به ازای هر کیلو یک  هزار و 700 تومان اعلام کرده، افزود: در 

استان های گرمسیری خرید گندم آغاز شده است.
رحمانی فر با اشاره به اینکه خرید گندم در استان همدان 
از دهه دوم تیرماه آغاز می شــود و تا پایان شهریورماه ادامه 
دارد، بیان کرد: فضای ذخیره ســازی گندم در استان 800 

هزار تن است.
وی عنوان کرد: کشــاورزانی که گندم تولیدی خود را به 
سیلوهای دولتی تحویل دهند کرایه حمل ونقل نیز به آن ها 

تعلق  می گیرد.
سرپرســت شــرکت بازرگانی دولتی ایــران نمایندگی 
همدان با اشــاره به اینکه سال گذشته تولید 651 هزار تن 
گندم توســط کشاورزان در استان پیش بینی شده بود، ابراز 
کرد: سال گذشته بیش ترین خرید گندم در شهرستان های 

رزن و کبودراهنگ بود.
رحمانی فر خاطرنشــان کرد: در سال گذشته نرخ خرید 
تضمینی گندم 13 هزار ریال با چهار درصد افت مفید و دو 

درصد افت غیرمفید بود.

خبــر

1370 جهیزیه به مددجویان کمیته 
امداد همدان در سال گذشته اهدا شد

ســپهرغرب، گروه خبر: مدیــرکل کمیته امداد 
استان همدان گفت: ســال گذشته یک هزار و 370 
جهیزیه به ارزش چهار میلیارد و 771 میلیون تومان 
به مددجویان زیر پوشــش این نهاد در سطح استان 

اهدا شده است.
پیمــان ترکمانه اظهار کــرد: ارائــه کمک هزینه خرید 
جهیزیه برای کمک به ازدواج نیازمندان به ویژه جوانان زیر 

پوشش و تحکیم بنیان خانواده انجام  شده است.
وی با بیان اینکه پرداخــت کمک هزینه تأمین جهیزیه 
و ازدواج بــه نیازمنــدان جامعه برای رفع مشــکلات مالی 
فرزندان مددجوی در شــرف ازدواج است، تصریح کرد: این 
کمک هزینه ها در قالــب تأمین جهیزیه مددجویی دختران 
زیر پوشــش، هدیه ازدواج پسران مددجو و همچنین کمک 

به ازدواج مجدد بانوان زیر پوشش این نهاد انجام می شود.
مدیرکل کمیته امداد اســتان همدان با اشــاره به اینکه 
تأمین مخارج ازدواج و جهیزیه یکی از مهم ترین دغدغه های 
نیازمندان در شــرف ازدواج محسوب می شــود، ادامه داد: 
کمیتــه امداد با حمایت و کمک خیــران می تواند خدمات 
بهتری به این قشــر از جامعه ارائه دهد و زمینه تشــکیل 

زندگی مشترک این مددجویان را فراهم کند.
ترکمانه با اشــاره به اینکه در ســال گذشته 119 هدیه 
ازدواج به پسران جوان اهدا شد، اضافه کرد: این تعداد هدیه 
به ارزش 178 میلیون تومان تهیه و به جوانان زیر پوشــش 

این نهاد واگذار شد.
وی خاطرنشــان کرد: در حال حاضــر 134 نوعروس و 
نوداماد در استان، در نوبت دریافت کمک هزینه ازدواج قرار 

دارند.
مدیرکل کمیته امداد اســتان همدان با اشــاره به اینکه 
پیش بینی می شــود در سال جاری بیش از یک هزار و 500 
فقره جهیزیه تأمین و در اختیار نوعروسان قرار گیرد، گفت: 
هزینه جهیزیه های پرداخت شده از طریق اعتبارات دولتی، 
طرح کوثر، متمم صدقات و درآمــد از طرح های مبتنی بر 

نیاز تأمین می شود.
ترکمانه تأکید کرد: امســال 6 میلیون تومان به ازای هر 
جهیزیه و ســه میلیون تومان بــرای هدیه زوج به افراد زیر 
پوشش پرداخت می شــود که در مناطق محروم این مقدار 

20 درصد بیشتر است.

مدیرکل استاندارد همدان:
کالا های پرمصرف ماه رمضان 

کیفیت سنجی می شوند

سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل استاندارد همدان 
از اجرای طرح بازرسی کالا های پرمصرف ماه رمضان 
خبرداد و گفت: در این طرح، 150 نمونه از این دسته 
محصولات از شبکه توزیع استان خریداری و در حال 

کیفیت سنجی است.
محمد مددی، اظهار کرد: از هفته گذشته طرح بازرسی 
و کیفیت ســنجی کالا های پرمصرف مــاه رمضان آغاز و تا 

پایان این ماه ادامه دارد.
وی با بیان تاکنون یک هزار بازرســی از شــبکه توزیع 
سراســر اســتان انجام شــده، افزود: در این بازرســی ها از 
150 محصــول نمونه هایــی خریداری و بــرای ارزیابی به 

آزمایشگاه های تخصصی استاندارد ارسال شده  است.
مدیرکل اســتاندارد همدان خاطرنشــان کرد: کالا هایی 
که در این طرح کیفیت سنجی می شوند مشمول استاندارد 
اجباری هستند و هرگونه نبود انطباق با موازین استاندارد، 

تخلف محسوب شده و پیگرد قانونی دارد.
مــددی، فرآورده های لبنی، انــواع روغن های خوراکی، 
خرمــا و زولبیا و بامیه را برخی از اقــلام اولویت دار در این 
طرح برشــمرد و گفــت: ارزیابی کیفیــت کالا ها از وظایف 

استاندارد در حمایت از حقوق مصرف کنندگان است.

خبــر

خبــر
sepehr.khabar@gmail.com

سبک زندگی: ارزان کتاب بخوانیم
 گرانش کنید تا برخی توجهشان جلب شود.

خبر: سایت همسریابی برای زن جوان دردسر ساز شد
 خب در جامعــه کم مطالعه و نامحقق ما چنین 

پدیده ای بعید نیست.
سخنران: قتلگاه برخی جوانان ما فضای مجازی است

 قتلی که توأم با خونریزی نیست.
گزارش: نگرانی از دست اندازی به باغ های شهر

 غصه نخور، حالا میوه ها نرسیده.
مطالعه: کجا کتاب بخوانیم

 شما فقط بخوان، هر جا باشه.
خبر: پشم و پنبه بجای گوشت در حلیم

 عاملش در کثافت گناه زندگی می کنه.
خبر: کمبود انسولین رفع شد

 حالا کمبود تصنعی دیگری ایجاد می کنند.
سیاسی: آمریکا آمادگی جنگ ندارند

 ولی برخی همواره آمادگی ترس دارند.
خبر: 7 سد استان همدان پر شد

 دیدید وقتی او بخواهد چه که نخواهد شد.
معیشت: چرا تن ماهی، ماکارانی و شکر گران شد؟

 به  هرحال بهانه ای تدارک دیده اند.
مصاحبه: طلبه ها باید وارد علوم اجتماعی شوند

 درسته اگر بدخواهان براشون مانع تراشی نکنند.
چهارسو: رفاه طلبی عاملی برای کم فرزندی

 این هــا فکر دوران پیری و دیگر فرزندشــان را 
نمی کنند؟

گزارش: آمریکا دنبال ایجاد جنگ روانی است
 چــه کوته فکر هســتند آنانی که ایــن نکته را 

نفهمیده اند.
معصوم: در مسیر هدایت از کمی پیروان نترسید

 پس اینجا نباید هم رنگ جماعت شد

تلخکخان
سپهرغرب انتقاد کرد:

حکایت کشمش ملایر و دردهایی که شنیده نشد
ســپهرغرب، گــروه خبــر - طاهره 
ترابی مهــوش: تجارت خارجــی یکی از 
شــاخص های مهم در توســعه اقتصادی 
و منبع تامیــن درآمدهــای ارزی برای 
ســرمایه گذاری در فنــاوری جدیــد و 
است  اقتصاد کشور  تولیدی  توان  افزایش 
از طرفی در ســال جدید وجود تحریم ها 
و به خصــوص تحریم نفتــی درآمد ارزی 
کشــور را با تغییرات زیادی روبرو خواهد 
کرد و اقتصاد کشــور نیــز از این وضع 
متاثرمی شــود بنابرایــن بهترین راه حل 
برای خروج از این تنگنا تلاش در راستای 
دراین  که  است  غیرنفتی  صادرات  تقویت 
ظرفیت های  داشتن  با  همدان  استان  بین 
همچون  کشاورزی  درحوزه  صادراتی  بکر 
از جایگاه  محصول کشــمش می توانــد 
خاصــی در عرصه صــادرات غیر نفتی 
آن  بر  اساس  براین  باشد  برخوردار  کشور 
این  تا درخصوص وضعیت صادرات  شدیم 
محصول بــا منوچهر رضایی رئیس انجمن 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان کشــمش 
ملایر گفتگوی را ترتیب دهیم که در ادامه 

میخوانید:
رئیس انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
کشــمش ملایر با بیان اینکه خوشــبختانه از 
گذشته دور کشــمش ملایر به عنوان یک برند 
شناخته شــده و در حوزه صادرات مطرح است 
گفــت: محصول تولیدی دراین شهرســتان در 
بــازار صادراتی بــه عنوان یک مزیــت برتر از 

مقبولیت بالایی برخوردار است.
منوچهــر رضایــی بــا اشــاره بــه این که 
خوشبختانه طی ســال های اخیر نیز برای بهتر 
شدن کیفیت محصول جهت عرضه در بازارهای 
جهانی شاهد اقدامات خوبی بودیم تشریح کرد: 
اما هنوز دراین باب به نتیجه مطلب نرسیده ایم.

وی با بیــان این که برای رســیدن به نقطه 
مطلوب درخصــوص کیفیت محصول صادراتی 
بایــد دســتگاه متولــی یعنی ســازمان جهاد 
کشاورزی با جدیت بیشــتری ورود کند افزود: 
ســال های اخیر در راســتای ارتقــای کیفیت 
محصول پیشــنهادات خود را هم به وزیر و هم 
به نمایندگان و نیز به اســتانداران در دوره های 
مختلــف در جهت انتقال این پیشــنهادات به 

دستگاه ها ی بالادستی ارائه کرده ایم.
رضایــی با تاکید براینکه هنوز در راســتای 
عملیاتی کردن این پیشــنهادات شاهد حرکتی 
نیســتیم تصریح کرد: با ایــن وجود هنوز برای 
عملیاتی کــردن برخی از پیشــنهادات تا آغاز 
فصل برداشــت انگور چهارماه فرصت هست که 
امیدواریم برای حل مشــکلات اقداماتی انجام 

شود.
وی در تشــریح پیشــنهادات ارائه شده در 
راستای ارتقای کیفیت محصول صادراتی عنوان 
کرد: نخستین پیشــنهاد به تهیه زیرانداز برای 
باغداران باز می گردد چراکه درحال حاضر انگور 
برداشت شــده توســط باغدار به جهت خشک 
شدن بر روی زمین پهن می شود حال آنکه این 
روش مشــکلات عدیده ای برای محصول ایجاد 

می کند.

رضایی با بیان اینکه برطرف کردن مشــکل 
فوق ســرمایه اندکی را می طلبد اما باید به این 
نکته توجــه کردن که اغلب باغــداران از توان 
مالی مناســبی برخــوردار نیســتند و یا اینکه 
آگاهــی لازم را دراین زمینه ندارنــد بنابراین 
دراین بین معاونت ترویج جهاد کشــاورزی باید 
به عنوان دســتگاه متولی درایــن مقوله ورود 
کند زیرا طبــق تعاریف ارائه شــده از وظایف 
این معاونت، باید واحد ترویج جهاد کشــاورزی 
علــوم نوین کشــاورزی را در اختیــار باغدار و 
کشاورز قرار دهد و درعین حال در برخی موارد 
خود)وزارتخانه ( هزینــه اجرای طرح های این 
چنینی را در راستای انجام وظایف متقبل شوند 
گفت: در واقع هزینه کــرد این بخش کمک به 

باغداران و اقتصاد شهرستان است.
وی با تاکید براین که وجود این خلاء در کار 
واحدهای فرآوری و نیز بازار محصول مشــکل 
ایجاد کرده اســت عنوان کــرد: یقینا اگر برای 
باغداران این زیر انداز ها تهیه شود حداقل برای 
پنج سال پاسخگوی نیاز آن ها خواهد بود بعد از 
گذشت این مدت وقتی باغدار مزیت استفاده از 
زیراندار را درک کرد خود به عنوان یک ضرورت 

به دنبال تهیه زیرانداز خواهد بود.
رئیس انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
کشــمش ملایر با تاکید بر این که به نظر بنده 
این نیاز را می توان برای فصل برداشــت انگور 
طی ســالجاری نیز با تهیه زیرانداز مرتفع کرد 
گفت: البته زمزمه هایی با عنوان تخصیص اعتبار 
از سوی جهاد کشاورزی برای تحقق این مسئله 

به گوش می رسد.
وی دومین نیاز محصول کشــمش ملایر را 
اصلاح وضعیت انبارداری از طریق تهیه ســبد 
برای انتقــال محصول از باغات بــه واحد های 
فرآوری اعلام کرد و گفت: گرچه این مســئله 
نیازمند هزینه بیشتری است اما نقش موثری را 

درکیفیت محصول صادراتی در پی دارد.
رضایی بــا تاکید براینکه اصــلاح وضعیت 
انبارداری باید عمدتاً در باغات و توسط باغداران 
انجام پذیرد، گفت: این بدان معنا است که یک 
باغدار پس از جمع آوری محصول به جای آن که 
کشمش را به صورت غیر اصولی در داخل گونی 
نگــه داری کند که نتیجه ای جزء چســبندگی، 
له شدگی، خروج شــیره و درنهایت کپک زدگی 
نــدارد، آن ها را در جعبه هایی که دارای فریم و 

جلد هستند، بچیند.
رئیس انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
کشــمش ملایر ادامه داد: در این صورت فشار 
فیزیکــی دیگر به محصول وارد نخواهد شــد و 
کشمش ظاهر زیبایی داشته و درعین حال مواد 
مغذی خود را حفظ می کند و حتی شستشو در 

محل، قبل از بسته بندی نیز تسهیل می شود.
وی افــزود: البته این ســبدها هم باید برای 
باغدار و هم بــرای واحدهای فــرآوردی تهیه 
شــود تا امکان جابه جایی ســبدها پر و خالی 
بــرای باغدار و واحد فرآوری فراهم گردد گفت: 
پیشنهاد بنده به وزیر این بود که این سبدها به 
صورت رایگان برای باغداران برای دوره ده ساله 
تهیه شود و درعین حال برای واحدهای فرآوری 
نیز تســهیلات ارزان قیمت در نظر گرفته شود 

تا از این طریق نسبت به تهیه این سبد ها اقدام 
کنند.

رضایی با اشــاره به مشــکل سوم محصول 
کشــمش گفت: مســئله به نحــوه تهیه روغن 
کربنات باز می گردد بــدان معنا که برای تهیه 
کشــمش تیزابی از گذشته استفاده از برخی از 
مواد شیمیایی با نام های روغن سبزه و کربنات 
پتانسیم مرسوم بوده است اما مشکل اینجاست 
کــه طی چند ســال اخیر این فضــا به بخش 
خصوصــی یا همان واحدهای فــرآوری واگذار 

شده است.
وی در ادامــه با اشــاره به کمبــود نظارت 
در این زمینه خاطر نشــان کــرد: دراین عرصه 
حوزه نظارت لنگ می زند به نحوی که در برخی 
موارد شاهد تقلب دراین فرآیند هستیم و برای 
ارزان تمام شــدن این فرآینــد از مواد صنعتی 
درنهایت  و  اســتفاده می کننــد  ارزان قیمــت 

سودهای کلانی را به جیب می زنند.
وی با بیان اینکه استفاده از مواد صنعتی در 
فرآیند تولید کشــمش تیزابی خلل جدی وارد 
می کند ابراز کــرد: درواقع این فرآیند غلط هم 
بر رنگ به عنوان یک از مولفه های بازارپسندی 

کشمش و هم بر سلامت مردم موثر است.
     استفاده از مواد صنعتی در تیزابی 
کردن زنگ خطر جدی برای کشمش ملایر

رئیس انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
کشمش ملایر با تاکید براینکه عدم تصحیح این 
فرآینــد در واقع زنگ خطر جدی برای تولید و 
بازار این محصول است ادامه داد: متاسفانه این 
امر یکی از پیامدهای خصوصی ســازی است که 
درآن حــوزه نظارت بر عملکرد بخش خصوصی 

نادیده انگاشته می شود.
وی با تصریح براینکه این مشــکل را هم با 
وزیر و هم با اســتانداران همــدان و نمایندگان 
طی چند سال اخیر در میان گذاشته و خواهان 
نظارت جدی دراین عرصه شدم گفت: متاسفانه 
تاکنون کاری از پیش نبرده اند زیرا دست هایی 
پشت پرده است که مانع تحقق این امرمی شود.

وی بــا بیان این که آنچه این روزها در حوزه 
صادرات مشکل ساز شــده تصمیمی است که 
طی ماه های اخیر از ســوی دولت اتخاذ شــده 
مبنی بر اینکه صادرکنندگان متعهد شــدند که 
ارز حاصــل از صادرات را به کشــور برگردانند 
حال آنکه اجرای این تصمیم در وادی عمل غیر 
ممکن اســت گفت: از طرفی اتخاذ این تصمیم 
با سیاست های کنونی کشور که در واقع تشویق 
برای صادرات غیر نفتی اســت در تناقض بوده 

است.
و  تولیدکننــدگان  انجمــن  رئیــس 
صادرکنندگان کشمش ملایر در بخش دیگری 
از سخنان خود در پاسخ به این سوال که فضای 
بازاریابی محصول کشمش در بازاهای جهانی را 
چگونه ارزیابی می کنید گفت: مهمترین چالش 

برای صادرات محصولات بازاریابی است.
وی ادامــه داد: البته کشــمش تولیدی در 
کشــور ما دارای مزیت هایی همچون طعم مزه 
وکیفیت بــالا بوده که همچنان از بازار مطلوبی 
برخوردراست اما کنار این مزیت ها نباید رقبای 

صادراتی را مورد غفلت قرار داد.

رضایی با بیــان اینکه این رقبا به ســرعت 
درحال پیشرفت هستند و درعین حال ازحمایت 
دولت های مطبوعشــان برخوردارند عنوان کرد: 
درحال حاضر ما درعرصه صادارات کشور شاهد 
آن هســتیم که برخی ازکشــورهایی که زمانی 
خریدار محصول ما بودنــد درحال حاضر خود 
تولیدکننده شــده و نسبت به صادرات محصول 

اقدام کرده اند.
وی با تصریــح براینکه در حــوزه بازاریابی 
محصول سه رکن مردم، دولت و حاکمیت باید 
پای کار باشند تا بتوان بازار را گرفت و یا اینکه 
بــازار محصول را حفظ کرد افزود: وظیفه مردم 
به عنوان بخش خصوصی این است با مطالعه و 
بررسی نسبت به تولید کالا و محصول با کیفیت 
مطلــوب و درعیــن حال با قیمت تمام شــده 
مناسب به دنبال مشتری یابی و بازاریابی باشند.

رضایی افزود: دراین بیــن وظیفه دولت در 
بخش های مختلف تعریف می شــود بخشی در 
کاهش قیمت تمام شــده محصــول از طریق 
اعمال تشویق ها و بخشودگی ها درحوزه مالیات 
و خدمــات همچون آب، برق و گاز بخش دیگر 
درخصــوص اعطای تســهیلات ارزان قیمت به 
واحدهای دخیل درعرصــه تولید و صادارت و 
درنهایت دربخش اعمال سیاســت های داخلی 
تولیــد و صــادارت محصول که متاســفانه در 

تمامی این بخش ها شاهد ضعف هستیم.
وی با اشــاره به وظیفه حوزه حاکمیتی نیز 
گفــت: برقراری ارتباط با بازارهــای روز دنیا و 
درعین حال گسترش تعاملات سیاسی می تواند 

درعرصه بازاریابی خارجی نقش آفرین باشد.
مع الوصف اگر روزنامه سپهرغرب و به ویژه 
مباحث مرتبط با حوزه کشاورزی و اقتصاد این 
روزنامه را دنبال می کنید شما هم تایید خواهید 
کرد که مطالب عنوان شــده بــه عنوان موانع 
پیش رِوی صــادرات محصول کشــمش ملایر 
همان موانعی است که سال گذشته با تیتر های 
"محصولی جهانی؛ نگهداری در حد گونی "و" 
حکایت درد های کهنه کشــمش ملایر" از زبان 
رئیس انجمــن تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
کشــمش ملایر منعکس شده اســت بنابراین 
علیرغــم ادعایی های که نمایندگان مردم ملایر 
در مجل شورای اســلامی و درعین حال جهاد 
کشاورزی استان مبنی بر پیگیری امور به ویژه 
در عرصه محصول کشــمش دارد گویی این دو 
نهاد و درعین حال مدیریت ارشــد استان هنوز 
بــه این نتیجه نرســیده که بایــد فکری برای 
این مشکلات که متاســفانه امسال شاهد بروز 
مشکلی جدید به عنوان استفاده ازمواد صنعتی 
در تولید کشــمش تیزابی نیز بــه آن ها اضافه 
شده، بکند و لذا گویی هنوز مشخص نیست چه 
زمانی قرار است این دستگاه های محترم پنبه ها 
را از گــوش نازنین خود بیــرون بیاورند تا در 
نتیجه شــنیدن این صحبت ها و انتقادها شاهد 
حرکتی ملموس و محسوس دراین راستا باشیم 
و درنهایت ذکر ایــن نکته خطاب به مدیران و 
دستگاه های متولی ضروری به نظر می رسد که 
نکند در غفلت آن ها همچون موارد مشابه بازهم 
در عرصه صادرات محصول دیگر استان ها گوی 

سبقت را از استان همدان بربایند.

سپهرغرب برای چندمین بار نظارت بر بازار را مورد انتقاد قرار داد:

نبض نامنظم قیمت ها در نمودار شهر!
وضعیت فعلی بازار، زیبنده مسلمین نیست

ســپهرغرب، گروه خبر - سمیرا گمار: 
ماه مبــارک رمضان با نمــودار صعودی 
مردم  اساســی  کالاهای  و  اجناس  قیمت 
از راه رســیده و این را می توان به وضوح 
از ســاده ترین نوع افطاری یعنی »شــیر 
آمپر  جملگی  که  »گوشــت«  تا  خرما«  و 
کاش  البته  کرد،  مشــاهده  چسبانده اند، 

مشکل فقط همین بود!
قیمت های چندگانه اجناس و کالاها هم در 
نوع خودش معضلی بزرگ است به طوری که این 
اختــلاف قیمت نه تنها با تفــاوت نقاط مختلف 
شــهر بلکه گاهی به فاصله چند مغازه مشهود 
اســت، البته این قصه ســر دراز دارد و از دیگر 
صحنه های تراژدی که بنده این روزها در بازار با 
آن مواجه بوده ام پرسیدن قیمت برخی اجناس 
و اقلام توسط مردان و زنانی است که با شنیدن 

قیمت ها سری تکان داده و رد می شوند.
یکــی دیگر از مســائلی هم کــه اخیراً پس 
از ســال های دور مُد شــده، صف های طولانی 
قند، شــکر و برنج و قــس علی ذلک به قیمتی 
پایین تر از قیمت متداول و مرســوم بازار بوده 
و گویا سهمیه ای است که اگر یک بار از نزدیک 
شــاهد این صف ها بوده باشید تصدیق خواهید 
کرد که اصلًا جلــوه خوبی ندارد؛ خُب اگر قرار 
اســت به عقب بازگردیم و برای دریافت برخی 
کالاها کوپن در دســت بگیریم، روراست باشیم 

بهتر است، نیست؟!
خبرنگار سپهرغرب برای آگاهی از تمهیدات 
نهادهای نظارتی برای کنترل و بازرسی در بازار 
ویژه ماه مبارک رمضــان گفت وگویی با رئیس 
اداره نظارت و بازرســی صمــت و رئیس اتاق 
اصناف همدان ترتیــب داده  که در ادامه آن را 

خواهید خواند:
     طرح تشــدید مانور ویژه بازار در 

ماه مبارک رمضان
رئیــس اداره نظارت و بازرســی ســازمان 
صنعت، معدن و تجارت اســتان همدان با بیان 
اینکــه طرح تشــدید مانور ویژه بــازار از یکم 
بهمن ماه سال گذشــته آغازشده، پس از پایان 
تعطیلات نوروزی هم متوقف نشده و همچنان 
ادامه دارد، اظهار کرد: گشــت های مشترک با 
ادارات مختلف نیز در نوبت صبح و بعدازظهر در 
حال انجــام وظیفه بوده و در حد توان در حال 

خدمت رسانی هستیم.
علیرضا شــجاعی با بیان اینکه اولویت فعلی 
ما با توجه به قرار گرفتن در ماه مبارک رمضان 
با اندکی تغییر مواجه اســت، خاطرنشان کرد: 
علاوه بر کالاهای اساسی، اقلام مورد نیاز مردم 
در این مــاه نظیر قند و شــکر، زولبیا و بامیه، 
حلیــم و آش و به طور کلــی کالاها و خدمات 
پرمصرف از درجه اهمیت بیشتری در نظارت ها 

برخوردارند.
وی افــزود: خوشــبختانه در تأمیــن اقلام 
و کالاهای اساســی و جدی در ســطح عمومی 
بازار مشــکلی وجود ندارد و وضعیت از این نظر 
مناسب است؛ ضمن اینکه گشت های مشترک 
با همــکاری اداره کل صنعت، معدن و تجارت، 
اتحادیه هــای صنفی و اتاق اصنــاف، تعزیرات 
حکومتی و ناظران بیش از 12 دســتگاه اجرای 

ذی ربط نیز در سطح بازار صورت می گیرد.
رئیــس اداره نظارت و بازرســی ســازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان همدان با اشاره 
به اینکه شــهروندان می توانند هرگونه تخلف را 
با شماره 124 در میان بگذارند، تصریح کرد: در 

دو نوبت صبح و بعدازظهر، اپراتور پاســخگوی 
همشهریان ما خواهد بود، اگر غیرازاین زمان ها 
بود و اپراتور پاســخگو نباشد منشی، شکایت را 
اســتخراج و جهت پیگیری ارجاع خواهد داد؛ 
علاوه بر این پورتال ســازمان حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان نیز گزارش ها را به ما ارائه داده 

و ما اقدام می کنیم.
     نظارت ها را تشدید کرده ایم

اتاق  حســین محرابــی، رئیس کم حــرف 
اصنــاف همدان نیز با بیان اینکه در ماه مبارک 
رمضان نظارت ها را تشدید کرده ایم، به خبرنگار 
ســپهرغرب گفــت: در بازار نیز فعلًا مشــکلی 
نداریم، قیمت ها تثبیت شده و کالاهای اساسی 

توزیع می شود!
و ســخن پایانی اینکه؛ شــاید این روزها 
شــما نیز با این حرف مواجه شــده باشــید 
کــه برخی هــا می گویند مگــر مملکت قانون 
ندارد؟! باید گفت قانون دارد، اما کســانی که 
عزم جدی برای مبارزه با بی قانونی ها داشــته 
باشــند کم پیدا هستند؛ نظارت بر بازار آن هم 
به طور محدود، منحصر در جریمه یا پلمب به 

دلیل مســائل بهداشتی و مسائلی از این قبیل 
شــده؛ درحالی که علاوه بر نظارت مستمر بر 
بازار در بازرســی و کنترل بازار و امور اصناف 
در کنار رأفت اسلامی، قاطعیت هم باید باشد 

بازار قاعده مند شود. تا وضعیت 
اگــر در برخورد با گران فروشــی، احتکار و 
نظایر این هــا احکام خدا جاری می شــد قطعاً 
الآن وضعیــت بهتری داشــتیم؛ البتــه ناگفته 
نمانــد که وقوع برخــی از تخلف ها عدم اطلاع 
رؤســای اتحادیه ها و اصنــاف از قوانین صنفی 
اســت که نیاز اســت با آمــوزش و بازآموزی 
به صورت دسته بندی شده و روش های کاربردی 
برای ارتقای ســطح علمــی از تخلفات صنفی 
پیشــگیری کرد. بازار از قدیم الایام پشــتیبان 
مســائل اجتماعــی و اقتصادی بــوده و دین، 
فرهنگ و بسیاری از آداب ورسوم از فضای بازار 
و کســبه ترویج و اشاعه پیداکرده و می کند که 
باید به این مسئله توجه کرد. ضمن قدردانی از 
همه تلاش ها در کنترل قیمت ها و ســاماندهی 
اوضاع بازار اما باید اقرار کنیم که وضعیت فعلی 

بازار زیبنده مسلمین نیست.

مدیرکل آموزش فنی وحرفه ای استان همدان خبر داد:

فراگیری آموزش های مهارتی 4547 نفر در حوزه کاهش آسیب های اجتماعی
سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل آموزش 
در  گفت:  همدان  اســتان  فنی وحرفه ای 
راستای کاهش آســیب های اجتماعی در 
ســال 97 تعداد چهار هزار و 547 نفر در 
کلاس های آموزشی فنی وحرفه ای شرکت 

کردند.
به گــزارش ســپهرغرب به نقــل از روابط 
عمومی اداره کل آموزش فنی وحرفه ای اســتان 

همدان، وهــب مختاران با اشــاره به فراگیری 
آموزش های مهارتــی چهار هزار و 547 نفر در 
حــوزه کاهش آســیب های اجتماعی در مراکز 
فنی وحرفه ای، اظهار کرد: در ســال گذشــته 
یک هزار و 790 نفر از معتادان بهبود یافته در 
مراکز آموزش فنی وحرفه ای استان در دوره های 

مهارتی آموزش دیدند.
وی در خصوص آموزش به زنان سرپرســت 

خانــوار در جهت خودکفا شــدن این بانوان در 
معیشــت خانواده، عنوان کرد: تعداد یک هزار 
و 241 نفر از این افراد نیز آموزش های مهارتی 

را فرا گرفتند.
مدیــرکل آمــوزش فنی وحرفه ای اســتان 
همدان همچنین از آمــوزش 162 نفر از زنان 
بی سرپرست خبر داد و افزود: 72 نفر از کودکان 
خیابانی نیز در سال گذشته آموزش های مهارتی 

را یاد گرفتند.
مدیــر کل آموزش فنی و حرفه ای اســتان 
همدان اظهار داشت در حوزه مواد مخدر 403 
نفر در کلاس های فنی و حرفه ای شرکت کرده 
و آموزش های فنی و حرفه ای را دریافت کردند.

وی همچنیــن از آمــوزش 76 نفر معلولین 
خبــر داد و اضافه کرد:در ســکونتگاههای غیر 
رسمی این استان تعداد467 نفر آموزش دیدند.


